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Høringssvar henvendt til Børne- og Ungdomsudvalget i Norddjurs kommune i forbindelse med en evt. 
lukning af Grenaa Skovbørnehave 
 
”tilpasning og omorganisering” kært barn har mange navne, og det lyder da også fornuftigt og som det helt 
rigtige at gøre, i en kommune hvor børnetallet falder, MEN er dette ikke bare endnu en sparingsrunde i en 
presset kommune?  
Er denne besparelsen endnu et håbløs forsøg på at finde nogle penge, som i bund og grund ikke vil give det 
overskud, som man håber? Som lukningen af Mølleskolen, lukning af Ørum skole, som div. politikere den 
dag i dag indrømmer ikke var den rigtige måde, at tackle problemerne på. 
 
Min pige har nu gået i Skovbørnehaven i 3 år, et aktivt valg. 
Deres egenskab som børnehave, deres tiltag, deres aktive deltagelse i børnenes udvikling var for mig alt 
afgørende for at min pige netop skulle derned. 
MEN inden for kort tid som børnehavebarn ramte virkeligheden. 
Da jeg først læste at Skovbørnehaven endnu engang indenfor en kort periode var i spil for en evt. lukning, 

var mine tanker først: ”så luk den da” 

- Opsigelser, fyringer, utal af vikarer, folk der skal lære det danske sprog, mange studerende. 

Utryghed blandt mig som forældre at skulle aflevere mit barn til nye ansigter igen og igen.  

- Ugentlig cykeldag ude på parkeringens pladsen, ud i naturen for dem der er mere sikre – er i dag 

ikke til stede, da der ikke er ressourcer nok til at have børnene ude på en åben plads. 

- Frugtkurv hvor hvert barn skulle give et stykke frugt (mulighed for at smage andet end man plejer) 

– er i dag ikke til stede, da der ikke var tid til at pædagogerne kunne stå med et par børn og skære 

dette frugt ud på fade. 

-  Ugentlig dag ud af børnehaven, på tur i skoven – er i dag heldigvis meget gældende PGA: 

CORONA!! Ellers har dette også været væk, pga. manglende personale. 

- En børnehave uden hegn. Wow børn der kender grænser, og respekterer de regler der blev sat. 

Dette er nu erstattet med et alt andet hegn end vi blev lovet fra starten 

- Børn der har krævet flere ressourcer end pædagogerne har haft, har desværre været et faktum, 

bekymret forældre der kræver flere ressourcer til pædagogerne, for netop at gøre plads til alle, så 

børnene ikke bliver opdelt, men møder forskelligheder på deres vej, samtidig med at de/vi som 

forældre bliver mødt med hjælp til at forstå og tackle de problematikker der følger med. 

- Trætte/udmattet pædagoger – hvor to faste har skulle modtage 4 nye pædagoger på en gang og 

sætte dem ind i hverdagen i en skovbørnehave. 

Men når alt kommer til alt er dette jo ikke pædagogernes skyld eller dem der ikke udfører deres arbejde til 

UG. Dette er resultatet af en kommune der ikke har prioriteret Skovbørnehaven. 

- For selvfølgelig skal Skovbørnehaven sejre, de skal hjælpes, opgraderes, istandsættes. Så de fortsat 

kan udvikle selvstændige børn, der med egen fantasi og nysgerrighed til naturen kan komme videre 

til skolelivet med andre øjne på tilværelsen, hvor en pind ikke bare er pind, et hul i jorden er det 

fedeste, en vandpyt skal udforskes, naturens årstider er noget man benytter sig af og ikke 

skræmmes af.  

Skovbørnehaven kan så meget og har så meget at byde på, det må ikke stoppe her, men det kræver at de 

ikke bliver glemt i svinget, men netop tænk med i hvad Grenå kan tilbyde, som noget unikt og særpræget 

både for dem der allerede bor i Grenå, men bestemt også for dem der overvejer at flytte til byen. 

 

Mette Thillemann Pedersen (Mor til barn i skovbørnehaven igennem 3 år) 

 


